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Poskytnutí informací podle § 14 odst. 5 písm. d) zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném 

přístupu k informacím, ve znění zákona č. 61/2006 Sb. 

 

Ministerstvo obrany (dále také jen „ministerstvo“) obdrželo dne 20. ledna 2025 Vaši žádost 

o poskytnutí informací. 

 

1. Akvizice hlavních bojových tanků Leopard 2A8 měla být podle původních sdělení rezortu 

dojednána do konce roku 2024 (viz zde https://mocr.mo.gov.cz/informacni-

servis/zpravodajstvi/vlada-schvalila-pristoupeni-k-dohode-o-spolecnem-porizeni-tanku-leopard-

2a8-251903/). Z jakého důvodu nebyl vládě představen "komplexní materiál o podmínkách 

nákupu"? Kdy bude představen? Uzavře dohodu o nákupu tanků ještě stávající vláda do voleb?  

 

V současné době probíhají jednání s Ministerstvem obrany SRN o přistoupení k rámcovým 

dohodám. Komplexní materiál na vládu bude předložen až po ukončení jednání. Veřejnou zakázku 

nerealizuje vláda ČR, ale Ministerstvo obrany ČR.  

 

2. Platí původně oznámený počet tanků, tedy cca 51 a 16 s opcí v šesti variantách?  

 

Armáda ČR chce pořídit šest typů tanků v nejaktuálnějších verzích, zavedených v armádě SRN. 

V současné době ještě není stanoven finální požadavek na počet pořizovaných tanků v šesti 

variantách.  

 

3. Zvažuje rezort obrany variantu, že by se 73. prapor spokojil s Leopardy 2A4, a že by akvizice 

moderních tanků nebyla realizována?  

 

Tato varianta se nezvažuje. Jedná se jen o počtech tanků Leopard 2A8 v jednotlivých letech, které 

bude ministerstvo schopno na základě změn zdrojového rámce pořídit.  

 

4. Kdy a jakou formou bude rozhodnuto o zajištění pozáručního servisu BVP CV90? Jaký je 

aktuálně dojednaný a podepsaný podíl českého obranného průmyslu na výrobě vozidel? Bude se 

dále zvyšovat, kdy dosáhne avízované úrovně 40 %?  

 

Ministerstvo momentálně zvažuje možný způsob zadání veřejné zakázky na servis pásových 

bojových vozidel pěchoty, dosud však nebylo rozhodnuto, kterým z možných způsobů bude VZ 

zadána. Servisní smlouva bude uzavřena nejpozději do doby dodání prvního vozidla, tj. v posledním 

čtvrtletí roku 2026. Ministerstvo však předpokládá, že VZ bude zadána do konce roku 2025. 

Smluvně dojednaný podíl českého obranného průmyslu na výrobě vozidel je minimálně 40 % a tuto 

výši se švédská strana zavázala naplnit. Za úroveň průmyslové spolupráce ručí společnost BAE 

Systems Hägglunds AB a ministerstvo nevstupuje do obchodních jednání mezi touto společností 

a jejími poddodavateli. Plnění tohoto parametru smlouvy však bude přísně kontrolováno týmem pro 

průmyslovou spolupráci a pravidelně vyhodnocováno. Tato etapa však ještě nenastala.  
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5. V kapitolním sešitě je uveden projekt KOV palebný prostředek VSHORAD. Jedná se o vozidlo 

MARS 330 se systémem RBS-70 NG?  

 

Jedná se o systém RBS-70 NG na vozidle. Typ vozidla bude stanoven dodavatelem.  

 

6. Jakou formou bude tato akvizice realizována (otevřená soutěž, G2G, přímé oslovení výrobce?)? 

Plánuje akvizici realizovat ještě tato vláda?  

 

Veřejná zakázka „KOV palebný prostředek VSHORAD“ je zadávána podle ustanovení § 63 odst. 3 

písm. c) zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, ve znění pozdějších předpisů (dále 

jen „zákon“), jako nadlimitní VZ v oblasti obrany nebo bezpečnosti podle § 187 odst. 1 písm. a) 

zákona, formou jednacího řízení bez uveřejnění, s dodavatelem Saab Dynamics AB, se sídlem 

Boforsvägen 1, SE-691 80 Karlskoga, Sweden.  

 

7. Kromě této akvizice, připravuje rezort konkrétní projekty v oblasti mobilních prostředků PVO, 

protidronové obrany a schopnosti C-RAM? V jakém časovém horizontu budou konkretizovány? 

Potvrzují zkušenosti z Ukrajiny, že těžká technika se bez mobilních prostředků PVO nemůže 

na moderním bojišti obejít?  

 

Ano, ministerstvo připravuje projekty ve zmiňovaných oblastech. Schopnosti by měly být dosaženy 

do roku 2035. Zkušenosti nejsou vázány na konkrétní bráněné objekty, např. těžká technika, ale 

obecně. Dvě základní zkušenosti jsou a) pasivní opatření obrany a ochrany b) aktivní působení 

z dočasných palebných postavení a jejich změna.   

 

8. Platí stále záměr pořídit mostní systém LEGUAN? Kdy bude akvizice realizována? Plánuje 

zakázku podepsat již tato vláda?  

 

Veřejná zakázka „Přepravník mostů – kolový – 1. etapa – nákup“ je zadávána jako nadlimitní 

veřejná zakázka v jednacím řízení s uveřejněním podle ustanovení § 199 zákona. Veřejnou zakázku 

nerealizuje vláda ČR, ale Ministerstvo obrany ČR. Parametry zakázky jsou uvedeny v NEN. 

Veřejná zakázka byla zveřejněna na profilu zadavatele 1. července 2024.  

 

9. V kapitolním sešitě je uveden také projekt Pontonová mostová souprava. Kdy a jakou formou 

bude tato akvizice realizována? Plánuje akvizici realizovat ještě tato vláda?  

 

Veřejná zakázka „Pontonová mostová souprava“ je zadávána jako nadlimitní veřejná zakázka 

v jednacím řízení s uveřejněním podle ustanovení § 199 zákona. Veřejnou zakázku nerealizuje 

vláda ČR, ale Ministerstvo obrany ČR. Veřejná zakázka byla zveřejněna na profilu zadavatele 

v srpnu 2024. 

 

10. KVAČR 2035 odkládá nákup samohybných minometů a lehkých útočných vozidel za rok 2030. 

Předpokládá ministerstvo obrany v těchto případech změnu a uspíšení obou projektů, o kterých se 

v minulosti hovořilo jako o prioritních a naléhavých?  

 

Časový horizont pořízení jak samohybného minometu 120 mm ShM tak i lehkého útočného vozidla 

vychází z platné koncepce KVAČR 2035. V tuto chvíli není rozhodnuto o žádné změně.  
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11. Kdy bude dokončena studie proveditelnosti týkající se modernizace KBVP Pandur II? Je pro 

rezort obrany přijatelná možnost, že by byla platforma Pandur II nahrazena jiným typem vozidla 

ještě před skončením jeho životního cyklu?  

 

Studie proveditelnosti k modernizaci KBVP bude dokončena během roku 2025. V závislosti 

na jejích výsledcích bude rozhodnuto o nejefektivnějším postupu. 

 

12. Jaký bude celkový objem akvizic během funkčního období příští vlády, aby byl dodržen závazek 

výdajů ve výši alespoň 2 % HDP, a to se započtením plateb za již podepsané a probíhající projekty 

(F-35 a další)?  

 

Na položenou otázku nelze konkrétně zodpovědět, jelikož její zodpovězení ovlivňuje mnoho nyní 

neznámých faktorů, a to např.:  

1) V rámci volebního období 2026 až 2029 budou v rámci NATO schváleny nové cíle 

výstavby obranných schopností NATO (Capability Targets 2025), které mohou mít zásadní vliv 

na strukturu celkového plánovaného rozpočtu Ministerstva obrany (dále jen MO), který je obecně 

tvořen mandatorními, provozními, fixními a akvizičními výdaji. Uvedený faktor má vliv 

na případnou výši akvizičních výdajů.  

2) V současné době nejsou známy priority nové vlády, a tím nelze predikovat výši 

a strukturu celkového rozpočtu MO. Tento faktor má vliv na případnou výši akvizičních výdajů 

a současně na celkovou výši plánovaného rozpočtu ministerstva ve vztahu k hrubému domácímu 

produktu (dále jen HDP).  

3) Ministerstvo financí zveřejnilo makroekonomickou predikci České republiky naposledy 

v listopadu 2024, přičemž je v ní uveden výhled HDP pouze za roky 2026 a 2027, nikoli však 

za celé volební období budoucí vlády. Tento faktor má zásadní vliv na celkovou výši plánovaného 

rozpočtu ministerstva ve vztahu k HDP.  

 

Na základě aktuálně platných plánovacích dokumentů ministerstva a za stávajících podmínek jsou 

nyní pro období v letech 2026 až 2029 plánovány akviziční výdaje v průměru kolem 58 % 

celkového plánovaného rozpočtu ministerstva v tomto období. 

 

13. Které strategické nebo významné projekty by měly být v reflexi platných strategických 

dokumentů realizovány v následujícím volebním období? 

 

Ministerstvo plánuje realizovat projekty uvedené v tabulce, která je připojena v příloze č. 1. 

 

  

  

  

 


